
Dansk Told & Skatteforbund * Skatte- og Afgiftsudvalget Side: 1 

 
 
 

REFERAT 
 
 
Mødedato: 

 
15. september 2010 

 
Mødetidspunkt: 

 
Kl. 10.00 

 
Mødested: 

 
Dansk Told & Skatteforbund, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 Kø-
benhavn Ø 

 
Deltagere: 

 
Charlotte Rosdahl Schou, Morten Dannemann Jensen, Søren Nor-
destgaard, Thomas Nygaard og Jan Nørner 

 
Afbud: 

 
Connie Bejstrup 

 
Referent: 

 
Jan Nørner 

 
 
Referat: 
 

1. Velkomst 

Formand for Skatte- og Afgiftsudvalget Charlotte Rosdahl Schou bød velkommen til da-
gens møde. Meddelte, at der var afbud fra Connie Bejstrup. 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Den udsendte dagsorden blev godkendt. 

3. Finanslov 2011 

Regeringen har den 26. august 2010 offentliggjort deres finanslovsforslag. Grundlæg-
gende betyder finanslovsforslaget, at der bevilges lønsum til den overtallighed der er i 
Skatteministeriet, hvilket betyder, at der ikke skal ske massefyringer. 

Derudover skal der tilføres ekstra ressourcer til enkelte områder under Skatteministeriet. 
Det er Skatte- og Afgiftsudvalgets helt klare opfattelse, at denne ekstra ressource skal 
tages fra andre områder under ministeriet, eksempelvis fra indsatssøjlen, som så heref-
ter vil være nødlidende. 

4. Produktions- og indsatsplan 2010, herunder projektarbejdet i SKAT 

Skatte- og Afgiftsudvalget havde endnu engang en generel drøftelse vedr. den lands-
dækkende og de regionale produktions- og indsatsplaner for 2010. 

På nogle områder har der generelt været for mange projekter, eksempelvis på ØkoKrim-
området. Dette er tilkendegivet overfor ledelsen, og det forventes at disse overvejelser 
tages med videre i forbindelse med udarbejdelsen af produktions- og indsatsplanerne for 
2011. Skatte- og Afgiftsudvalget er også af den opfattelse, at der generelt vil blive be-
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skåret af antallet af projekter. 

Skatte- og Afgiftsudvalget åbnede således op for drøftelserne vedrørende produktions- 
og indsatsplanerne for 2011, hvor der rundt om i landet allerede fremsendes forslag til 
diverse projekter. Udvalget drøftede endvidere enkelte konkrete forslag til projekter, 
eksempelvis begrænsning af underskudsfremførsel af underskud i forbindelse med kon-
kurs. Udvalget konstaterede at det er positivt, at der blandt medarbejderne fremsættes 
så mange forslag til projekter. Problemerne ligger nu i, at det kan være vanskeligt at 
udvælge netop de "bedste" projekter til produktionsplanerne mv. for 2011. Dette arbej-
de ligger både i det landsdækkende og de regionale indsatsudvalg. 

Skatte- og Afgiftsudvalget har endvidere konstateret, at statsrevisorerne, med udgangs-
punkt i et konkret afsluttet projekt (sommerhusudlejning), har iværksat et undersøgel-
sesarbejde vedr. SKATs Indsatsstrategi. Skatte- og Afgiftsudvalget vil følge udviklingen. 

5. Indkomne lovforslag i høring (fast punkt) 

Europa-Kommissionens forslag til ændring af Rådets direktiv 2008/9/EF om momsgodt-
gørelse inden for EU og udkast til danske bekendtgørelsesregler til gennemførelse af de 
forventede EU-regler. 

Skatte- og Afgiftsudvalget har i perioden siden sidste møde sendt høringssvar vedr. 
ovennævnte forslag. Udvalget havde ingen bemærkninger til forslaget. 

Forslag til lov om ændring af skattekontrolloven (IT-revision). 

Skatte- og Afgiftsudvalget drøftede det udsendte lovforslag. Derudover er der i skrivende 
stund modtaget bidrag/input fra konkret medarbejder i SKAT. 

Grundlæggende er det Skatte- og Afgiftsudvalgets opfattelse, at det er positivt at lov-
forslaget giver medarbejderne i SKAT nogle værktøjer, der letter arbejdet. 

Idet svarfristen er den 30. september 2010, er der stadig mulighed for udvalgets med-
lemmer - og andre - at komme med bemærkninger mv. til lovforslaget. Jan Nørner ud-
arbejder herefter høringssvar på Skatte- og Afgiftsudvalgets vegne. 

6. Compliance – opfølgning 

De umiddelbare udmeldinger vedrørende omgang med compliancekontrollerne viser, at 
træfprocenten - trods det mindre antal sager - et steget i forhold til sidste gang. Det skal 
dog bemærkes, at der endnu ikke er sket en endelig afrapportering, og den næste af-
slutningsdato er den 30. september 2010. 

Det vides endnu ikke, om der iværksættes en 3. omgang compliancekontrol, og i så fald, 
hvornår? 

Skatte- og Afgiftsudvalget afventer og følger udviklingen. 

7. Retssikkerhed på skatte- og afgiftsområdet – opfølgning fra sidste møde 

Skatte- og Afgiftsudvalget har taget kontakt til retssikkerhedschef Margrethe Nørgaard, 
og anmodet om et uformelt møde, hvor retssikkerhedsproblematikken på skatte- og af-
giftsområdet, generelt kan drøftes. 

Retssikkerhedschefen har imødekommet udvalgets anmodning, og der udestår alene at 
finde et mødetidspunkt. Inden mødet vil Skatte- og Afgiftsudvalget fremsende konkrete 
forslag til emner mv. som kan drøftes på mødet. 

Udvalgets medlemmer fremsender forslag til emner til Jan Nørner, senest den 11. no-
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vember 2010. 

8. Ressourcesituationen i SKAT (fast punkt) 

Punktet blev primært behandlet under pkt. 3. 

Dog drøftede Skatte- og Afgiftsudvalget rekrutteringen til den nye Spillemyndighed. Det 
lader til, at denne interne rekruttering kommer til at foregå problemfrit, hvorefter egent-
lige "udpegninger" kan undgås. Derudover skal der tilføres ressourcer fra kommunerne. 
Hvorfra og hvor mange er endnu ikke endeligt afklaret, men Dansk Told & Skatteforbund 
deltager i forløbet. 

9. Fælles fagudvalgsmøde den 30. september 2010 – Emner til mødet og udpeg-
ning af deltagere fra Skatte- og Afgiftsudvalget 

Dansk Told & Skatteforbunds Inddrivelses-, Told- og Skatte- og Afgiftsudvalg afholder 
fællesmøde den 30. september 2010. Skatte- og Afgiftsudvalget vil på mødet være re-
præsenteret ved Charlotte Rosdahl Schou, Morten Dannemann Jensen og Jan Nørner. 

Skatte- og Afgiftsudvalget har umiddelbart følgende emner til mødet: 
 

 Orientering om status på de enkelte fagudvalgs område. 
 Samarbejdet - eller mangel på samme - mellem de enkelte enheder (skat og af-

gifter, inddrivelse og told - indsats mv.). 
 De enkelte fagudvalgs synlighed - hjemmeside, Dansk Told & Skat mv. 

 
Yderligere forslag til emner skal sendes til Jan Nørner, SENEST den 24. september 2010. 

10. Kommende møde i UFE – Union des Finanzpersonals in Europa 

Charlotte Rosdahl Schou og Jan Nørner deltager på Skatte- og Afgiftsudvalgets vegne i 
UFEs kongres i Lissabon. UFE er en paraplyorganisation, der bla. repræsenterer en stor 
del af de told- og skatteansatte i Europa. 

Efter mødet vil der blive givet en afrapportering til Skatte- og Afgiftsudvalget.  

11. Bordet rundt (fast punkt) 

Charlotte Rosdahl Schou 

Charlotte oplyste, at der i Århus nu alene er to indsatsafdelinger. Den øvrige bemanding 
består herefter af kundeservice og landsdækkende enheder. 

Charlotte spurgte til, om nogle af Skatte- og Afgiftsudvalgets medlemmer har deltaget i 
en konference i København (Sluseholmen) om sort arbejde? Ingen af udvalgets med-
lemmer har deltaget, og vurderingen var, at det primært har været Fair Play medarbej-
dere, der har været inviteret. Formålet med konferencen var at afholde et seminar i for-
bindelse med en kommende afrapportering omkring sort arbejde (definition mv.) til skat-
teministeren. 

Morten Dannemann Jensen 

Morten oplyste, at det er hensigten at de ØkoKrim medarbejdere, der pt. sidder i Roskil-
de, skal flyttes til Høje-Taastrup. Dette giver umiddelbart en del udfordringer i forhold til 
de fysiske rammer. 

Søren Nordestgaard 

Søren orienterede om konkrete igangværende projekter i Fredensborg. 
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Søren orienterede endvidere om, at det nu er besluttet at lokaliteten i Nærum skal luk-
kes helt ned inden udgangen af 2015. Dette giver selvfølgelig nogle udfordringer i for-
hold til de medarbejdere, der pt. er placeret her. 

Det er planen, at der skal etableres en ny punktafgiftsafdeling i Fredensborg. Den helt 
konkrete organisering er endnu ikke plads. 

To af Sørens kollegaer i Fredensborg er blevet udpeget til i en periode at foretage kontrol 
af tinglysningsafgifter i de tilfælde, hvor der er differencer mellem den indberettede og 
betalte afgift. 

Thomas Nygaard 

Thomas orienterede kort om den fremtidige bemanding af lokalerne i Odense. Umiddel-
bart ser det ud til, at der nu alligevel skal placeres en indsatsafdeling i Odense. En årsag 
hertil er, at der er skabt plads som følge af, at nogle af de medarbejdere, der sidder i 
Odense skal flyttes til Svendborg. 

Thomas redegjorde nærmere for indholdet i et tidligere fremsendt lovforslag, som Skat-
te- og Afgiftsudvalget har givet høringssvar til (Forslag til Lov om afgift af lønsum mv., 
Momsloven, Lov om tobaksafgifter og forskellige andre love). 

Thomas rapporterede fra et konkret projekt som han deltager i. Det handler om særlige 
selvstændigt erhvervsdrivende, der ud fra konkrete forudsætninger er momsfri og der-
med omfattet af reglerne om lønsumsafgift. Den foreløbige gennemgang har vist, at der 
er en procentuel stor træfprocent vedrørende disse virksomheder, hvor der hverken er 
betalt moms eller lønsumsafgift. 

Jan Nørner 

Dansk Told & Skatteforbund har modtaget Ankecentrets beretninger om skatte-, vurde-
rings- og motorankenævnenes virke i 2009, samt Skatterådets årsberetning for 2009. 

12. Information og hjemmeside (fast punkt) 

Skatte- og Afgiftsudvalgets synlighed i forhold til information og hjemmeside tages med 
som et emne til det fælles fagudvalgsmøde mellem Inddrivelses-. Told- og Skatte- og 
Afgiftsudvalget. 

Skatte- og Afgiftsudvalget skal huske at lægge de lovforslag udvalget modtager i høring 
på hjemmesiden, således at medarbejderne har mulighed for at komme med konkrete 
input. 

13. Eventuelt, herunder næste møde (fast punkt) 

Eventuelt 

Intet under dette punkt. 

Næste møde 

Næste møde er aftalt til den 19. november 2010. Mødet holdes i Dansk Told & Skattefor-
bund. Mødet afholdes som et temamøde, hvor retssikkerhedschef Margrethe Nørgaard er 
inviteret til at deltage. 

 
 


